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Předmluva 

E-kniha, kterou máte před sebou poukazuje na jednu z mnoha  
možností, jak se skrytě dostat k penězům z veřejných 
zakázek, aniž by kdokoliv zpozoroval, že něco není v pořádku. 
Ačkoliv je lidé mají denně na očích a užívají je, vůbec netuší, 
že jsou neplatné. Vodorovné dopravní značky. Vše navíc 
úspěšně maskuje složitost velkého množství předpisů, norem 
a nařízení k jediné problematice.  

E-kniha popisuje problematiku, kterou lze snadno zlehčovat, 
pokud se nikomu nic nestane. Přitom může trocha 
nepozornosti výrazným způsobem ovlivnit život účastníkům 
silničního provozu v návaznostech na určení viníka nehody a 
odškodnění.   

Snadno se stane na náměstí z oběti nehody viník, který se 
prochází po náměstí, aniž by tušil, že je na cyklostezce, 
vejdete na přechod, který není přechodem pro chodce, atd... 
Možností, jak se "nachytat na hruškách" je ale mnohem více.

A protože o penězích je to vždy až na prvním místě, vězte, že 
nejde o nějaké drobné.  
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0.

Ve městech přibývají nové úseky cyklostezek, obnovují se 
historická centra měst, estetizují parky, nádraží, parkoviště 
obchodních center. Vše z peněz daňových poplatníků a často 
také za přispění Evropské unie. 
Nejen dotace z Regionálního operačního programu urychlí 
zamýšlené realizace staveb v okolí Ostravy a v Ostravě 
samotné, ale i lobování za osobní zájmy v "zájmu" prospěchu 
obyvatelstva. A zde také začíná náš příběh. 

Všechny osoby, ať už fyzické nebo právnické, jmenované v 
této knize nejsou skutečné a případná podobnost je pouze 
čistě náhodná. 
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1.

Úterý, 7. duben 2015, 19:20
"Rekonstrukce historického objektu bývalých městských jatek, 
na kterou se čeká již několik desítek let, může být v příštím 
roce skutečností. Za přispění Regionálního operačního 
programu Moravskoslezsko dojde k celkové rekonstrukci
budovy a tím dojde nejen k obnovení jejiho historického
vzhledu ale také k estetizaci celého okolí. Součástí 
rekonstrukce bude, mimo jiné i přestavba opuštěného blízkého 
objektu marketu v nadzemní garáže jako záchytné parkoviště. 
Městská jatka byla dostavěna v červnu roku 1881 a mimo 
několika malých stavebních úprav do roku 1965, kdy byla ještě 
zřídka využívána jako sklad, již více než padesát let chátrají. 
Tomu odpovídá i současný stav, který můžete vidět za mnou." 
Kamera se postupně vzdaluje a na obrazovce se objeví mimo 
moderátorky zpráv i primátor města Ostravy.  
"Dobrý den pane primátore. Jakto, že se s opravami jatek
nezačalo již dříve?" 
"Nejprve bych rád pozdravil diváky a proč se nezačalo s 
rekonstrukcí už dříve? Jednoduše proto, že nebyly peníze. 
Rozpočet města je napjatý a v tomto stavu, ikdyž to říkám 
nerad, musí investice takového typu prostě počkat až na 
vhodnou dobu."
"A můžete divákům říci něco více o nákladech na stavbu a kdy 
předpokládáte její dokončení?" 
"Celkové náklady jsou kalkulovány na sedmdesát miliónů 
korun, přičemž jde devadesát procent této částky z dotací 
schválenými Regionální radou v rámci oblasti podpory rozvoje
měst a ze státního rozpočtu. Město přispívá deseti procenty. 
Samotná dotace z Evropské unie je osmdesát pět procent, což 
představuje částku padesát devět a půl miliónů korun."  
"A předpokládané dokončení stavby?" 
"To je plánováno na konec dubna roku 2017."
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Kamera opět přiblíží pohled k moderátorce a ta končí rozhovor 
dodatkem. "Celý projekt přispěje k záchraně architektonické 
dominanty poblíž známé Stodolní ulice a navíc v těsné 
blízkosti nedávno dokončené Porážkové ulice. Bude zde 
postaveno více než dvě stě padesát parkovacích míst v těsné 
blízkosti centra Ostravy.
Regionální rada Moravskoslezsko dosud schválila finance pro
více než šest set padesát projektů z oblastí dopravní 
infrastruktury a rozvoje měst a venkova s dotacemi 
převýšujícími čtrnáct a půl miliard korun." 
Světlo na kameře zhaslo a to je signál, že přímý přenos do 
hlavních zpráv byl ukončen. 

Po ukončení krátkého vstupu do zpráv jedné lokální soukromé 
televizní stanice se primátor krátce usměje na moderátorku s 
kameramanem. "Už mne můžete propustit?" 
"Ano, teď už ano." Dodává dobře nalazený kameraman a 
společně s osvětlovačem začínají balit techniku.  
"To je dobře, protože za deset minut musím dorazit na 
koordinační schůzku strany." 

Úterý, 7. duben 2015, 19:50
Primátor a šéf krajské organizace strany se posadil do
kancelářského křesla u stolu v jednací místnosti kanceláře 
pobočky strany a po krátkém pozdravu s přítomnými začal 
hovořit k přítomným: 
"Mám tady několik návrhů na akce, při kterých se můžeme 
ukazovat veřejnosti jako tvůrci dění ve městech. 
Tak za prvé. V rámci měst a obcí v celé Evropě probíhá akce 
Na kole do práce. V letošním roce bude tato akce zvlášť 
sledovaná u nás, protože máme naplánovanou výstavbu hned
sedmi nových cyklostezek v rámci kraje. Takže bych byl rád,
kdyby jste se vyslovili pro, nebo proti jízdě na úřady na kolech. 
Za druhé. Všechny plánované cyklostezky budou dotovány z
Evropské unie téměř osmdesáti milióny korun, takže se 
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budeme moci ukázat i jako dobří hospodáři, kteří umí přivést 
finanční prostředky do našeho kraje. Bylo by vhodné, aby si 
starostové začali průběžně domlouvat termíny komunikace s 
médií, abychom nebyli v televizi a v novinách všichni najednou
a pak nic."
"A co máme říkat? Vše podstatné k cyklostezkám už bylo 
řečeno." Zazněl dotaz starosty jedné z částí Ostravy. 
"Něco máme vymyšleno, jen to zkoordinovat. Nějakou akci, 
aby byla vidět aktivita v každém okrsku. Na marketingovém už 
vše připravují. Harmonogram navržených akcí i nápady jsme 
už s asistentkou připravili. Jen bych rád, abyste se k akcím 
vyjádřili a rozpracovali je také z vašeho pohledu. 
Za třetí. Za rok a půl se blíží volby a je třeba pozvolně začít 
dělat kampaň mezi občany. Včetně náboru dalších členů. K 
tomu se budou ty akce dokonale hodit.
Za čtvrté. Na ústředí jsme si řekli, že vytipujeme v rámci celé 
České republiky lokality, kde by se daly provést různé 
investiční akce s nápady na podnikání a zkusíme přivést do 
kraje potencionální investory. Tedy další váš úkol by měl být 
jasný. Nalézt a připravit podklady k těmto akcím. Jen 
zdůrazňuji, že nápady. Ne rozpracované projekty za milióny, 
které nám voliči omlátí o hlavu." 
Jedním z přítomných byl také vedoucí investičního oddělení 
Zdeněk K., který měl na starost oblasti průmyslových zón a 
komunikace druhé třídy v rámci kraje se zdlouhavě zamyslel 
tak, že přilákal pohled všech v kanclu.  
Primátor se podíval na Zdeňka a jen tak, jakoby nic k němu 
pronesl: "Tebe něco napadlo, že?" 
"Ano. Městská část Poruba řeší už delší dobu s polskou 
Racibórzi v rámci deklarace dotace - spolufinancování z
Fondu mikroprojektů na stavby parkovišť. My můžeme 
iniciovat něco podobného v rámci Mariánských hor.  
Na Fifejdách koupil pozemek bývalého hobby marketu
soukromý investor s cílem postavit tam nadzemní záchytné
parkoviště a jen přes most na druhé straně v místech bývalého 
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prodeje ojetin chce vystavět obchodní centrum.  
My bychom mohli něco podobného připravit na 28.října u 
hejtmanství místo toho letitého skeletu. Kdyby se to staré
parkoviště před kulturákem zbouralo a postavili bychom tam 
nadzemní parkoviště s koupalištěm a restaurací na střeše," 
opět se zamyslel nad reálností tohoto projektu, "myslím, že by 
to mohla být zajímavá akce. Navíc by se zvedla cena
vedlejšího pozemku se skeletem, kde by mohl stát třeba 
hotel."
"Zkusím se nad tím zamyslet," prohlásil primátor a čekal 
nějaké další návrhy. Ty ale nepřicházely, tak asi po půl hodině 
koordinační sezení rozpustil. 

Středa, 8. duben 2015, 13:00 
"Ahoj Zdeňku." slyší ředitel investičního odboru magistrátu 
města Ostravy, kterého zdraví náměstek stavební společnosti 
Luděk V., který je odpovědný za shánění stavebních zakázek v 
rámci obchodních aktivit firmy.
"Zdravím tě, Luďo." 
"Tak jak? Už dlouho jsme spolu nebyli na obědě." 
"Je toho spousta a nevím, kde začít. Během krize jsme měli 
málo zakázek a hodně práce. Pořád jsme makali v polovičním 
množství lidí od rána do noci, ale pořád jen takové drbky. 
Nestojí to za nic."
"Když nevíš, kde začít, zkus jídelní lístek. Třeba na chvíli 
příjdeš na jiné myšlenky." Řekl Zdeněk s úsměvem na rtu a 
rytmicky poklepával jídelními lístky o plochu stolu.
Po krátkém pročítání několika řádků hotových jídel si 
objednali, Luděk se naklonil ke Zdeňkovi a polohlasně se 
zeptal: "Tak co, máš něco?" 
"Nevím, možná ano, ale nejsem si jistý. Včera večer byla první 
předvolební koordinační schůzka a bylo nám naznačeno, že 
by bylo vhodné, kdyby někdo sehnal nějaký sponzorský dar do 
stranické pokladny."
Luděk se rozesmál. "Máme stejný problém." 
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"Ano, vím. Ale my musíme být i konstruktivní. Volič je sviňa, 
která neodpouští. Zkusil jsem navrhnout projekt, na který by
mohli být uvolněny z městského rozpočtu peníze a začal by 
příští rok. Můžeme se domluvit." 
"A o co by šlo?"
"Přijď za mnou zítra večer domů, otevřeme láhvínku a 
představím ti více. Nic ale není definitivní. Jde jen o návrh, 
který musíme nejprve prosadit."

Čtvrtek, 9. duben 2015, 21:00 
Zvonek u dveří zadrnčel přesně v devět. Podrážky domácí 
obuvi pana domácího zvučně klepou o plovoucí podlahu v 
předsíni tak silně, že jsou slyšet i přes těžké bezpečnostní a 
protipožární vchodové dveře bytu ve čtvrtém podlaží 
činžovního domu. 
"Ahoj, jsi tu přesně." 
"Přesnost je výsada králů." Odpověděl Luděk a zul si boty. 
"Dnes máme krásný večer. Teplíčko ale ještě není. Venku je 
pěkná kosa."  
Domácí převzal dar hosta a zkoumavým pohledem si prohlédl 
etiketu darovaného vína. Mírně naklonil láhev ke světlu. 
"Dobrá značka i ročník. Kam na to chodíš?" a s úsměvem 
zavřel dveře. V obývacím pokoji byl slyšet jásot diváků z 
televizního vysílání finále play off extraligy v hokeji mezi
Vítkovicemi a Zlínem. Vítkovice v prvním utkání finále právě 
vyrovnaly stav na 1:1 - pár sekund před konce třetí třetiny. 
"Dívám se na hokej, je to dobrý relax."
"Vidím. Já hokej viděl naposledy před třemi léty z lóže pro 
sponzory. Od té doby snad jen ve zprávách."
Luděk si odložil kabelu vedle sedačky a v očekávání nového si 
prohlížel fotky z dovolených na zdi.
"To jsme byli na Barbadosu. Krásná dovolená, ale příliš drahá. 
Hned jsem u tebe."
Po chvilce přišel Zdeněk s jinou láhví vína a vývrtkou. "Dáš si 
se mnou, že?"
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"Jsem autem."
"Ale malou řidičskou si dáš. Než skončíme, budeš čistý." 
Luděk ani neprotestoval a čekal, až s čím příjde.  
Sklenky byly rozlety a postaveny na skleněnou plochu 
konferenčního stolku pod kterou v poličce ležely dvě složky. 
Krátká debata nad kvalitou hokejových Vítkovic a fotbalovým
Baníkem, u kterého snad oba očekávali městské derby Baníku 
s Vítkovicemi v ročníku 2016 - 2017, byla dobrým odrazovým 
můstkem pro začátek diskuze nad připravovanými investicemi 
města do stavebních projektů hlavně poté, co město prohrálo 
souboj o kulturní město roku a tím i finance pro investice do 
dalších nových staveb.
"Mám tady složku se záměrem, který jsem chtěl provést už 
před několika lety, ale doba uzrává až teď. Podívej, Tady je 
projekt na městský letní aqua park s nadzemními garážemi a 
hotelem u hejtmanství. V rámci předvolebních příprav pozic a 
dalších argumentací pro média před vobami za rok a něco, 
musíme začít realizovat nějaké investice. Pokud budeme něco 
tvořit tak říkajíc pro lidi, budeme mít bonusové body a snad i 
finance ze sponzorských darů. Snad víš, co tím myslím." 
"Asi více než tuším. Ale proč aqua park? Těch je tolik, že by 
spíše bylo lepší nic nestavět. To ti opozice omlátí o hlavu." 
"Právě že ne. Vtip je v tom, že celé koupaliště bude na střeše 
a současně bude plnit funkci požární nádrže stabilního 
hasicího systému garáží. V centru se uklidní statická doprava
a ještě budeme mít další možnost vyžití pro lidi z Marjánek, 
Fifejd a Vítkovic.
"Chytré."
"Nové parkoviště u kulturáku stejně musíme postavit a na 
vodní hrátky se snadněji shání peníze z fondů." 
"Velmi chytré. A jak v tom budu figurovat já?"
"Já seženu financování a investora. Ty to postavíš. Jen teď 
potřebuji znát reálné ceny, za které se to dá celé postavit a 
tvoje podmínky, abych věděl, jak nastavit výběrové řízení a 
současně aby vše bylo podle zákonů." 
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Večer se pomalu přetavil v noc a zatímco si Luděk zběžně 
prohlížel původní výkresovou dokumentaci, Zdeněk se plně 
věnoval finálovému souboji v nastavení hokejového zápasu a 
popíjel sladké italské víno.

Pondělí, 20. duben 2015, 10:00 
Primátor vchází do kanceláře ředitele investičního odboru 
ostravského magistrátu.
"Zdeňku, máš ty podklady?" 
"Myslíš ty garáže?"
"Jo. Ty. Rád bych se s nimi seznámil. Bude to dobrý bonus."
Primátor se postavil do dřevěných zárubní dveří mezi 
asistentkou ředitele a jím samotným, aby ho slyšeli oba a ještě 
dodal: "Příští úterý mám vystoupení v televizi, kde budeme s 
marketingem představovat schválení financí z EU na 
cyklostezky. Dejte mi do pátku na stůl všechny možné 
podklady, ať se s nimi mohu seznámit. Ať tam nejsem za 
blbce."

Pondělí, 20. duben 2015, 10:30 
V kanceláři náměstka stavební společnosti zazvoní telefon.  
"Ahoj Luďku." 
"Ahoj. Něco se děje?" 
"Ano. Prosím tě, jsi schopen mi dodat objektový rozpočet 
garáží do tohoto čtvrtku?"  
"Nevím, jak jsme s tím daleko, ale zkusím to. Předběžně s tím 
počítej, ale cena nemusí úplně sedět."  
"OK. Ve čtvrtek tě čekám u mě doma." 
"Měj se." 
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2.

Čtvrtek, 24. duben 2015, 9:30 
Na obchodním úseku stavební společnosti se právě 
dokončoval položkový rozpočet pro vnitřní potřeby firmy akce 
garáží, když vešel k přípravářům a rozpočtářům náměstek 
ředitele Zdeněk K.  
"Tak jak to vyšlo?" Zeptal se v očekávání zisku.  
"Nic moc. Ale pokud budeme moci zase vyměnit několik druhů 
materiálů místo těch v projektu, zvýší se výnos na dvacet pět a 
půl procenta. Jinak je to bída s deseti a něco."  
Obchodní zástupce Ondřej S. dokončil krátký proslov k 
náměstkovi a podal mu složku s rozpočtem ke kontrole. 
"Můžeme si na to teď sednout?"  
"Jako teď?" Ptal se Ondřej nechápavě. 
"Zítra to musí být na magistrátu a nesu to tam osobně. Navíc z 
toho musíme udělat rozpis celkových cen na objekty, ať nám 
politici nevidí do karet."
"Aha, chápu. V jedenáct hodin mám nějakou schůzku ohledně 
cyklostezky v Opavě, tak od dvanácti bych mohl. Plus mínus 
patnáct minut."
"Jak dlouho budeš k dispozici?"
"Klidně až do večera." 
"OK. Na dnes si už nic neplánuj. Odpoledne příjdu a 
dokončíme to." 

Čtvrtek, 24. duben 2015, 20:30 
Luděk opět klepe na dveře Zdeňkova bytu. Tentokrát nese 
obálku s výkresy a reálným rozpočtem on.  
"Ahoj, máš to?"
"Jo, mám. Jen ti to v krátkosti představím a hned letím. Musím 
být do deseti v kanclu. Je to velice nutné."
Oba usedli do sedačky v obývacím pokoji čelem k televizi, 
která je momentálně vypnutá, aby oba nic nerušilo. 
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"Podívej. Tady jsou tvé výkresy a objektový rozpočet. Z 
výkresů jsem si udělal kopie, kdyby to náhodou vyšlo. 
Můžeme to pak dát do cajku v předstihu." Prohlášení 
náměstka Luďka V. znělo až příliš vážně, než aby šlo o 
přátelskou návštěvu.  
Zdeněk jen pokynul rukou ke stolu a Luděk neváhal ani chvíli a 
začal rozebírat celý projekt s poznámkami k rozpočtu. Když 
asi po hodině vše dovysvětloval, Zdeněk se ho zeptal:  
"A máš v rozpočtu zakalkulováno i něco pro sebe?" 
"To víš, že mám. I sponzorství by šlo řešit, ale musíš udělat 
výběrovku tak, abych mohl měnit kvalitu i výrobce hmot." 
"Výrobce ti mohu slíbit, protože stejně nesmíme do projektu a 
podkladů dát žádné konkrétní výrobce, ale kvalitu? Jak to 
myslíš?"
"Je to jednoduché. Pokud můžeme vyměnit zámkovou dlažbu 
imitující kámen za zámkovou dlažbu, myslím ty betonové I-
bloky, tak je tam pořád zámkovka, ale nevypadá jako kámen. Z 
pohledu ekonomiky stavby je tam větší výnos, který lze 
přetavit v provizi nebo dar straně." 
"To je zajímavé." Kroutí hlavou pochvalně ředitel investičního 
oddělení. "Moc zajímavé. Měl jsem za to, že je všechno stejně 
drahé."
"To přibližně ano, ale my máme větší odběry v I-blocích a tím i 
větší rabaty u výrobce, neřešíme cenu dopravy a tak. No a to 
by mohly být tvoje peníze. Nikdo to u vás nebude schopen
rozklíčovat, protože máš jen objektové ceny.  
Sponzorské dary pro stranu budou zase v několika menších 
částkách od zaměstnanců kvůli daním. Ať víš. 
A pokud budeš řešit smlouvu o dílo, dej si pozor, ať jde o typ 
FIDICu, který je formulován jako cena za dodání kompletního
díla za celkovou cenu. Ať se v tom nikdo nepitvá. Ještě malá 
poznámka k poddodavatelům. Věřím, že tam nebude 
podmínka o minimálním množství provedení prací kmenovými
zaměstnanci." 
"Až to všechno začne, dám ti opět vědět, koho všeho jsme 


